
Zápis č. 7

ze zasedání Výboru pro regionální rozvoj

Zastupitelstva Olomouckého kraje

ze dne 8. února 2010

Přítomni: Nepřítomni:

František Kubíček

Miloslav Číhal 

Mgr. Eduard Kavala

Ing. Jiří Krátký 

Ing. Petr Krill 

Ing. Martin Kučera

Mgr. Zdeněk Lakomý

Ing. Pavel Martínek 

Ing. Jitka Palková

Ing. Marek Pazdera

Omluveni: 

Ing. Jaromír Czmero

Ing. Miroslav Kapoun

Ing. Josef Kopečný

Mgr. Josef Kulíšek 

RSDr. Josef Nekl

Ing. Marek Podlaha 

Ing. Jaromír Řezáč 

Pavel Stejskal 

Ing. Miroslav Študent 

Josef Švec 

PhDr. Jan Závěšický

Hosté:

RNDr. Ivan Kosatík

Mgr. Petr Polášek

Ing. Marta Novotná  

Garant za Radu Olomouckého kraje:

Ing. Pavel Horák
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Program:

1.Zahájení, kontrola usnesení 

2.Letiště Přerov (původně bod 3 programu)

3.Aktuální informace z ROK, ZOK (původně bod 2 programu)

4.Různé

5.Závěr

Zápis:

1. Zahájení, kontrola usnesení

Předseda  Výboru  František  Kubíček  přivítal  přítomné  členy  a  přednesl  program
zasedání.  Poté  předal  slovo  náměstkovi  hejtmana  Ing.  Pavlu  Horákovi.  Ten  se
k přivítání členů připojil a upozornil na mimořádný význam Letiště Přerov pro další
rozvoj  regionu.  S ohledem na  přítomnost  hostů  k tomuto  bodu  požádal  o  úpravu
programu. Úprava programu byla schválena.

2. Letiště Přerov

Předseda  Výboru  představil  oba  přítomné  hosty,  kterými  jsou  předseda
představenstva RNDr. Ivan Kosatík a ředitel akciové společnosti Letiště Přerov Mgr.
Petr  Polášek a předal slovo předsedovi  představenstva.  RNDr. Kosatík poděkoval
Výboru za pozvání na zasedání. Upozornil na význam Výboru pro regionální rozvoj a
ozřejmil  důvod,  proč  se  politická  reprezentace  kraje  angažuje  ve  snahách  o
zachování letiště. Uvedl, že všichni tři akcionáři, kterými je Olomoucký a Zlínský kraj
spolu se statutárním městem Přerov, jsou si vědomi logistického významu letiště pro
další  hospodářský  rozvoj  regionu.  Dodal,  že  za  pouhý rok,  co  společnost  Letiště
Přerov existuje  se podařil  velký  kus práce.  Byla  odkoupena velká  část  pozemků,
opravena vzletová a přistávací dráha. Celkem bylo z prostředků Ministerstva obrany
ČR,  Olomouckého  a  Zlínského  kraje  a  města  Přerov  na  přerovském  letišti
proinvestováno v roce 2008-2009 téměř 150 mil. Kč. RNDr. Kosatík dále upozornil na
nutnost  maximálního  využití  stávající  příznivé  finanční  situace,  kdy  má  Česká
republika až do roku 2013 možnost čerpat peněžitou podporu z Evropské unie. Dále
předal  předseda představenstva  slovo  Ing.  Michaele  Pruknerové,  která  přednesla
členům Výboru prezentaci,  ve  které představila  vznik  a  vývoj  přerovského letiště,
plány  na  jeho  další  rozvoj  a  socioekonomické  přínosy  jeho  dalšího  fungování.
Následně Mgr. Polášek krátce seznámil přítomné s podmínkami pro získání licence
pro letový  provoz.  Uvedl,  že přítomnost  armády je  pro provoz letiště  z finančních
důvodů velmi důležitá. Dále Mgr. Polášek doplnil, že je letiště plánováno prioritně pro
nákladní dopravu. Předseda výboru František Kubíček poděkoval přednášejícím za
zasvěcení  do  problematiky  a  dotázal  se  na  případné  zkušenosti  s pozemkovým
fondem.  Vysvětlil,  že  jako  starosta  měl  při  jednání  o  majetkových  záležitostech
s touto organizací nemalé problémy. Ing. Michaela Pruknerová podala informace o
řešení majetkoprávních záležitostí v prostorách přerovského letiště – upozornila na
dohodu  pronájmu  nejvýhodnějších  pozemků,  nezbytných  pro  provoz  civilní  části
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letiště. Ředitel, Mgr. Petr Polášek upozornil na nový zákon o civilním letectví. Pan
Študent záměr zachování letiště a obnovení jeho provozu podpořil s tím, že rychlost
cestovního spojení je pro pro současné podnikatelské úsilí nezbytná. Členové Výboru
přijali usnesení k tomuto bodu programu.

3. Aktuální informace z ROK, ZOK 

Náměstek  hejtmana  Ing.  Pavel  Horák  uvedl,  že  v  lednovém programu  ROK  byl
projednáván Plán činnosti v oblasti energetiky pro 2010. Obdobný materiál pro rok
2009 byl projednáván i ve VRR v únoru 2009. Dále byla v ROK projednána oblast
podpory podnikání pro 2010. Ing. Horák seznámil přítomné stručně s připravovanými
aktivitami. Náměstek dodal, že materiál o plánovaných Oblastech podpory podnikání
pro 2010, stejně jako Plán činnosti v oblasti energetiky pro 2010 bude zaslán jako
příloha  zápisu  ze  7.  zasedání  VRR.  Dále  náměstek  hejtmana  informoval  o
budoucnosti  zastoupení  Olomouckého  kraje  v Bruselu,  které  Rada  projednávala.
V současnosti se uvažuje o vzniku zájmového sdružení právnických osob, které by
v rámci  nového  právnického  subjektu  zajiš’tovali  chod  Bruselského  zastoupení.
Rozhodnutí  v této  věci  však  zatím  nepadlo.  Předseda  výboru  František  Kubíček
poděkoval náměstkovi za informace a postoupil k dalšímu bodu jednání. 

4. Různé

Náměstek hejtmana Ing. Pavel Horák navrhl jako bod k jednání na příští zasedání
Výboru Jádro Inovačního centra – významný, investičně náročný vědecký projekt,
který vyzdvihne význam Olomouce v celorepublikovém měřítku. 

Další  termín zasedání  VRR bude v pondělí  dne 19. 4. 2010,  pokud nevznikne
požadavek na dřívější svolání zasedání.

5. Závěr

Slova  se  ujala  Ing.  Pruknerová,  která  se  vrátila  ke  kontrole  usnesení  z minulého
zasedání.  Připomněla  podněty  členů  Výboru  z minulého  zasedání,  kdy  bylo
poukazováno na zákon aktivní politiky zaměstnanosti. Členové Výboru z řad starostů
obcí  uváděli,  že  tento  zákon  neplní  svou  funkci,  protože  je  nutno  takto  přijaté
pracovníky  po půl  roce propustit,  nechat  tři  měsíce  nezaměstnané a  teprve  poté
znova  přijmout.  Ing.  Pruknerová  uvedla,  že  toto  opatření  je  bohužel  dáno  přímo
zákonem č. 435/2004, nikoli vyhláškou. Případná změna tedy bude složitější. Tento
program na podporu zaměstnanosti navíc končí na konci letošního roku a nový bude
spuštěn v lednu 2011.  Ing.  Pruknerová navrhla,  aby změna byla iniciována přímo
v poslanecké sněmovně před přijetím nového zákona. Slova se ujal pan Krátký, aby
upozornil na svou nespokojenost s činností KEA a navrhl její srovnání s agenturou
existující  ve Zlínském kraji.  Zasedání  ukončila  Ing.  Pruknerová výzvou k návrhům
nových  témat  na  příští  zasedání.  Shrnula,  že zatím padly návrhy na představení
Jádra  inovačního  centra  a  Vývoj  hospodářského  růstu  v Olomouckém  kraji.  Ing.
Pavel Martínek navrhl zařadit  jako jeden z dalších bodů příštích zasedání generel
dopravy a jeho vliv na rozvoj regionu. Ing. Pruknerová odpověděla, že tento podnět
postoupí  odboru dopravy,  kam tato  problematika spadá.  Připojil  se  Ing.  Petr  Krill
s upozorněním   na  jednání  o  trvale  udržitelném  rozvoji  dřevozpracující  výroby
v Jeseníku. Vzhledem k tomu, že Lesy ČR nespolupracují s jesenickými firmami na
zpracovnání  dřeva  a  dřevařskému  průmyslu  hrozí  na  Jesenicku  jejich  zánik.
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K problematice  se  vyjádřil  i  Mgr.  Eduard  Kavala  a upozornil  na  hrozbu  prudkého
zvýšení nezaměstnanosti u pracovníků, které lze jen velmi těžko rekvalifikovat. Ing.
Pruknerová požádala o zaslání  podrobností  k této problematice. Předseda Výboru
následně poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání. 

V Olomouci dne 8. 2. 2010

……………………………….
František Kubíček
předseda výboru

Příloha:

Prezenční listina

Plán činnosti v oblasti energetiky pro 2010

Oblasti podpory podnikání pro 2010
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